

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

FC-09-10-22

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, November 20, 2009 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 20 novembre 2009 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

J. Baker
D. Bourgeois-Desnoyers
C. Coates
J. Drexler
I. Gentles
A. Hutchison
M. Madda
G. McGillivray
A. Nenashev
S. Schoenfeld

G. Bérubé
J. Broad
R. Despatie (Chair/Président)
C. Eruktu
L. Hébert
M. Jankovic
I. Martin
V. Monty
D. Olin
D. Uritescu

P. Bourdin
A. Clifford
I. Djordjevic
A. François
M. Horn
J. Kowal
I. McDonald
F. Mougeon
M. Roy
J. Volkhammer

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:41 p.m.

R. Despatie noted the following:

- A call has been sent to ask for examiners for the Certificate of Bilingual and Trilingual Excellence Certificate. He urged Faculty members to volunteer.
- A Faculty member will be needed to fill up a vacant seat on Senate as at January 2010.

2. Minutes of the previous meeting

- November 20, 2009 – [FC-09-10-10]

The minutes were **approved**.

3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 41.

R. Despatie note les points suivants :

- Un appel a été envoyé pour demander des examinateurs pour l'examen du Certificat d'excellence bilingue et trilingue. Il encourage aux professeurs à se porter volontaire.
- On aura besoin d'un membre du corps enseignant pour combler un poste au Sénat à partir de janvier 2010.

2. Procès-verbal de la séance précédente

- 20 novembre 2009 – [FC-09-10-08]

Le procès-verbal est **approuvé**.

3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

4. Inquiries and Communications

- Principal Remarks

Françoise Mougeon conveyed regrets from the Principal and presented his remarks:

- The Fall Campus Day on November 8, 2009 was a great success with approximately 900 attendees.
- A memo from the Principal has been sent to confirm the teaching load for 2010-2011 at 2.5 FCE for Tenure Track Professional Stream Faculty members.
- Budget discussions with York Administrators pertaining to the inclusion of the \$5.6M Provincial Bilingual Grants with the base budget, thereby inflating the 3.5% annual cuts still ongoing.
- Campus development project – Architects will meet this week with the Glendon Advisory Committee.
- Principal's Honour Roll Ceremony – Monday, November 23, 2009.

Françoise Mougeon also reminded members of Council of the [Provostial White Paper](#) and [Green Papers](#) posted on the website of the Office of the Vice-President academic & Provost. She urged members to provide additional comments or submissions on the Green Papers via email by November 30, 2009.

- Report from Glendon Senate Representative

There was none. However, it was noted that the December 10 meeting of Senate is cancelled.

5. Reports from Standing Committees

(a) CASTL

- I. Djordjevic presented the following proposals and they were **approved** as submitted.

4. Communications et questions diverses

- Remarques du principal

Françoise Mougeon présente les excuses du principal et note les points suivants de sa part :

- La journée d'automne 2009 du 8 novembre a été un grand succès avec approximativement 900 participants.
- Une note de service a été envoyée par le principal confirmant que la charge normale sera de 2,5 équivalents plein temps (FCE) pour les professeurs dont les postes conduisent à la permanence.
- Les discussions budgétaires sont toujours en cours avec les administrateurs concernant l'inclusion des fonds provinciaux bilingues de 5,6 millions de dollars dans le budget de base résultant en une inflation de la coupure annuelle de 3,5 %.
- Projet de développement du campus – les architectes rencontreront cette semaine le comité consultatif du principal.
- La cérémonie du tableau d'honneur du principal aura lieu le lundi 23 novembre 2009.

Françoise Mougeon rappelle aussi aux membres du Conseil que les « Livres blancs et verts du doyen sur l'avenir de l'Université » se trouvent sur le site web du doyen. Elle encourage les membres à lui faire parvenir leurs commentaires par courriel d'ici le 30 novembre 2009.

- Rapport du représentant de Glendon au Sénat

Il n'y en a pas. Toutefois, on note que la séance du 10 décembre est annulée.

5. Rapports des comités permanents

(a) CNAP

- I. Djordjevic présente les propositions suivantes et elles sont **approuvées** telles que soumises.

- Linguistics and Language Studies Program – Changes to Degree Requirements - FC-09-10-11
- Mathematics – Changes to Degree Requirements - FC-09-10-12
- Mathematics for Commerce – Program Closure - FC-09-10-13
- Philosophy – Changes to Degree Requirements - FC-09-10-14

- Programme de linguistique et sciences du langage – changement aux exigences - FC-09-10-11
- Mathématiques – changement aux exigences - FC-09-10-12
- Mathématiques pour le commerce – FC-09-10-13
- Philosophie – changement aux exigences - FC-09-10-14

(b) Curriculum Committee

J. Drexler presented the submissions from the following departments and they were **approved**:

- Economics – FC-09-10-15
- English – FC-09-10-16
- History – FC-09-10-17
- MDS - FC-09-10-18
- Philosophy – FC-09-10-19
- Women’s Studies – FC-09-10-21

The submission from the Political Science Department contained in document FC-09-10-20 was referred back to the Committee; One student expressed concern that this change to number of credits for this course might affect the minimum number of courses required for the Political Science major.

6. **New Business**

- United Way Campaign

Yvette Munro, the Employee Campaign Chair for York's 2009 United Way Campaign gave a short presentation of this year's campaign and urged members of Council to participate. She mentioned some of the urgent needs funded by United Way and look forward to the Community's generous support.

7. **Adjournment**

The meeting was adjourned at 2:45 p.m.

(b) Comité des programmes

J. Drexler présente les soumissions des départements suivants et elles sont **approuvées** :

- Économie – FC-09-10-15
- Anglais – FC-09-10-16
- Histoire – FC-09-10-17
- Études pluridisciplinaires- FC-09-10-18
- Philosophie – FC-09-10-19
- Études des femmes – FC-09-10-21

La soumission du département des Sciences politiques contenue dans le document FC-09-10-20 a été renvoyée au comité; une étudiante a exprimé son inquiétude que le changement au nombre de crédits pour ce cours pourrait avoir des conséquences sur le nombre minimum de cours exigés pour la majeure en Science politiques.

6. **Affaires nouvelles**

- Campagne Centraide

Yvette Munro, la présidente de la campagne centraide 2009 de York fait une courte présentation de la campagne de cette année et encourage les membres du Conseil à y participer. Elle mentionne quelques uns des besoins urgents couverts par Centraide et compte sur le soutien généreux de la communauté.

7. **Levée de la séance**

La séance est levée à 14 h 45.